
تأیید کشف دستمال  های آغشته به مخدر آژیر

گ�روه اجتماعی: رئیس پلیس مب��ارزه با مواد مخدر ناجا گفت:  در 
مواردی دس��تمال هایی که به مواد مخدر آغشته، آلوده  و به صورت 
استنشاقی مصرف می شود، به صورت محدود توسط عوامل پلیس 
کشف  ش��ده اس��ت. به گزارش »وطن امروز«، سردار محمد مسعود 
زاهدیان درباره ورود مخدرهای جدید به کشور، اظهار داشت: نوع 
م��واد مخدر و بازار عرضه مواد از جنبه های مختلف قابل  بررس��ی 
اس��ت و در این میان نیز روند بازاریابی فروش��ندگان موادمخدر و 
روانگردان ها از چشم پلیس پنهان نمی ماند. وی افزود: فروشندگان 
مواد مخدر به دلیل بازاریابی و جذب مخاطبان جدید بویژه جوانان 
از حربه های مختلف بهره می گیرن��د و در تلاش برای عرضه انواع 
و اقسام مواد مخدر، توهم زا و روانگردان جدید به مصرف کنندگان 
 هس��تند. رئیس پلی��س مبارزه ب��ا مواد مخ��در ناجا ادام��ه داد: 
700 نوع  NPS )مخدر و روانگردان جدید( در دنیا شناخته  شده 

و نمونه های��ی از این NPS هم در کش��ور ما رؤیت ش��ده و مورد 
بررس��ی قرار گرفته که مخاطبان و مصرف کنندگان خاص خود را 
داشته اس��ت. این مقام ارشد انتظامی درباره صحت ورود و توزیع 
دستمال های آلوده و اعتیادآور به کشور، گفت: ورود دستمال آلوده 
و اعتی��ادآور به عنوان  NPS )مخدر جدید( به کش��ور مورد تایید 
نیس��ت اما احتمال وجود دستمال آغش��ته به موادمخدر که قابل 
استنشاق اس��ت، دور از ذهن نیست. زاهدیان یادآور شد: به دلیل 
حساسیت موضوع، بررسی »صحت ورود دستمال های اعتیادآور به 
کشور« بلافاصله در دستور کار پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا قرار 
گرفت و به رغم تمرکز و تلاش بسیار پلیس، مخدری با این عنوان 
و به ش��کل »دستمال منحصراً مخدری« و از نوع NPS در کشور 
کشف نشد. وی تأکید کرد: هر چند در مواردی دستمال هایی که 
به مواد مخدر آغشته، آلوده  و به صورت استنشاقی مصرف می شود، 

به صورت محدود توسط عوامل پلیس کشف  شده است. این مقام 
عال��ی انتظامی اش��اره کرد: البته موضع پلی��س در معرفی برخی 
مواد مخدر و NPS ها که مصرف فراگیر ندارد، مشهود و گسترده 
نیس��ت، چرا که این رویکرد حالت »تبلیغی« پیدا می کند و برای 

برخی جذابیت مصرف ایجاد می کند.

اجتماعي 0 4

مشاور عالی سازمان سنجش خبر داد
ثبت نام ۹۵۱ هزار نفر 

در کنکور سراسری

مش��اور عالی سازمان سنجش گفت: بیش 
از ۹۵۱ ه��زار نفر در کنکور ۹7 دانش��گاه ها و 
مراکز آموزش عالی از جمله رشته های با آزمون 
دانشگاه آزاد اس��لامی ثبت نام کردند. حسین 
توکلی به مهر افزود: کنکور سراس��ری س��ال 
۹7 به منظور پذیرش دانش��جو برای دوره های 
روزان��ه نوب��ت دوم ی��ا ش��بانه، نیمه حضوری 
مجازی و پردیس های خودگردان دانش��گاه ها 
و موسس��ات آموزش عالی، دانش��گاه پیام نور، 
موسسات آموزش عالی غیرانتفاعی و غیردولتی 
و کدرش��ته های تحصیلی با آزمون دانش��گاه 
آزاد اس��لامی انجام می ش��ود. وی یادآور شد: 
براس��اس آمار، تعداد ۹۵۱ هزار و ۹0 داوطلب 
برای شرکت در کنکور سراسری ۹7 دانشگاه ها 
و مراک��ز آموزش عالی از جمله رش��ته های با 
آزمون دانش��گاه آزاد، ثبت نام کرده اند. مش��اور 
عالی سازمان سنجش خاطرنشان کرد: آزمون 
سراس��ری س��ال ۹7 در روزهای پنجشنبه و 

جمعه 7 و ۸ تیرماه ۹7 برگزار می شود.

تمدید نشدن مهلت ثبت نام کارت ملی

سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور گفت: 
به هیچ عنوان مهلت ثبت نام کارت ملی هوشمند 
تمدید نشده اس��ت. سیف الله ابوترابی به میزان 
گفت: به هیچ عنوان مهلت ثبت نام کارت ملی 
هوشمند تمدید نش��ده است و تمام شهروندان 
تنها تا پایان سال ۱۳۹۶ مهلت دارند نسبت به 
دریافت کارت ملی هوش��مند خود اقدام کنند. 
وی افزود: در حال حاضر هیچ تصمیمی مبنی بر 
تمدید مهلت ثبت نام کارت ملی هوشمند گرفته 
نشده است. سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور 
خاطرنش��ان کرد: اعتبار هم��ه کارت های ملی 
قدیمی به اتمام رسیده و در صورت اتمام مهلت 
ثبت نام، عدم دریافت کارت ملی هوشمند برای 

شهروندان مشکل ساز خواهد شد.

نخس��تین نشس��ت هم اندیش��ی معاونت  ■
حقوقی، پیش��گیری و پژوه��ش دیوان عدالت 
اداری، دادگستری اس��تان تهران و شهرداری 
تهران پیرامون رویه قضایی دیوان عدالت اداری 
درباره آرای صادره از کمیسیون های ماده ۱00 

قانون شهرداری برگزار شد.
در پ��ی ابط��ال مصوبه مربوط ب��ه دریافت  ■

آبونمان از مش��ترکان گاز و تغیی��ر عنوان آن 
به » هزینه خدمات مس��تمر« از سوی شورای 
اقتصاد، هی��أت عمومی دی��وان عدالت اداری 
این مصوبه را نیز ابطال کرد. در نشس��ت سوم 
بهمن ۹۶، هی��أت عمومی دیوان عدالت اداری 
مصوبه شورای اقتصاد درباره اخذ هزینه خدمات 
مستمر ماهانه از مشترکان گاز طبیعی را مورد 
بحث و بررس��ی قرار داد و با بیش��ترین آرا این 

مصوبه را ابطال کرد. 
نشس��ت رئیس و نمایندگان کمیس��یون  ■

صنایع اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران و مدیران عامل چند ش��رکت صنعتی با 
کارشناسان ستاد توسعه فناوری نانو در جهت 
معرفی شرکت های دانش بنیان فعال در حوزه 

نانو در محل ستاد نانو برگزار شد.
س��ازمان  ■ رئی��س  صلاح��ی،  محم��ود 

فرهنگی- هنری ش��هرداری تهران از برگزاری 
 ویژه برنامه ه��ای ای��ن س��ازمان به مناس��بت 
سی و نهمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
خبر داد و گفت: این برنامه ها با عنوان »ایران ما، 
انقلاب ما« و با شعار »من انقلابی ام« در مناطق 
بیست ودو گانه ش��هر تهران میزبان شهروندان 

است.
ش��هرام اویس ق��رن، دبیر دهمی��ن کنگره  ■

اس��تروک ایران بیان کرد: در ۹0 درصد موارد 
۱0 عامل فش��ار خون، چربی خون، قند خون، 
استعمال س��یگار، افزایش وزن، ورزش نکردن، 
تغذیه نامناسب، استرس، بیماری های قلبی و 
مصرف الکل علل اصلی بروز سکته مغزی بین 

افراد بوده است.
رئیس سازمان ثبت اس��ناد و املاک کشور  ■

با هیات اعزام��ی اداره ثبت اختراعات و علائم 
تجاری کش��ور دانمارک دیدار و گفت وگو کرد. 
احمد تویس��رکانی در این دیدار گفت: امضای 
تفاهمنام��ه در زمینه مالکی��ت معنوی بین 2 
کشور ایران و دانمارک و همکاری صورت گرفته 
و توسعه همکاری ها با دورنمای توسعه اقتصادی 

برای هر دو کشور می تواند مفید باشد.

مدیرعامل متروی تهران عنوان کرد
خروج مترو از ریل حمایت مدیران

مدیرعامل شرکت متروی تهران و حومه با 
اشاره به اینکه حمایت از حمل ونقل درون شهری 
از اولویت مدیران دولتی خارج شده است، گفت: 
با قلع و قمع پیش��نهادات کمیس��یون عمران 
مجلس در ح��وزه حمل ونقل بوی��ژه مترو در 
کمیسیون تلفیق بودجه ۹7، در بحث توسعه 
حمل ونقل پاک، ایمن و ارزان قیمت، به وضعیت 
پیچیده ای برخ��ورد کرده ایم. علی امام با بیان 
اینکه بارها تاکید ش��ده ک��ه موثرترین راهکار 
کاهش ترافیک و آلودگی هوا، توسعه حمل ونقل 
عمومی است، به ایس��نا گفت: متاسفانه آنچه 
امروز شاهد هستیم آن است که این مهم کمتر 
مورد اهمیت و حساس��یت مدیران کش��وری 
قرار می گیرد. وی اظهار داش��ت:  نیم نگاهی به 
بودجه محقق شده مترو در کلانشهرها در سال 
جاری و همچنین پیشنهادات بودجه ای دولت 
و مجلس برای سال ۹7 گواه آن است که عملا 
پروژه توسعه قطار شهری در کلانشهرها برای 
س��ال پیش رو با اما و اگره��ای فراوانی همراه 
خواه��د بود و ب��دون بازنگ��ری در لوایح مالی 
مربوط، امکان توس��عه مترو با سرعتی که نیاز 
امروز است، فراهم نمی ش��ود. علی امام افزود: 
در بحث بودجه های دولتی، وضعیت بودجه ای 
متروی تهران را مثال می زنم که در سال جاری، 
کلا ۱0۸ میلیارد تومان برای کمک به شرکت 
مترو به تصویب رسیده بود که تا این لحظه فقط 
4۸ میلیارد آن )حدود 4۵ درصد( محقق شده 
و نکته جالب این است که بودجه مد نظر دولت 
برای توسعه متروی کلانشهرها در سال ۱۳۹7 
به طور میانگین ۵0 درصد نس��بت به س��ال 
جاری کاهش را نش��ان می دهد و این موضوع 
یعنی اینکه حمایت از حمل ونقل درون شهری 

از اولویت مدیران دولتی خارج شده است.

عضو هیأت رئیسه مجلس مطرح کرد
انتقاد از دریافتی از خبرنگاران 

برای طرح ترافیک
 عض��و هیات رئیس��ه مجلس ب��ا انتقاد از 
پیش��نهاد دریافت هزینه ای از خبرنگاران بابت 
اس��تفاده از طرح ترافیک، گفت: درآمد حاصل 
از افزایش این مقدار نرخ برای خبرنگاران مبلغ 
چندانی نمی شود. محمدعلی وکیلی با انتقاد از 
سهم طرح ترافیک اهالی رسانه و خبرنگاران در 
لایحه تعیین ن��رخ عوارض تردد، به خانه ملت 
گفت: این نوع دریافت��ی بابت طرح ترافیک از 
خبرن��گاران به هیچ عنوان قابل قبول نیس��ت 
لذا مبل��غ دریافتی از خبرن��گاران در این باره 
باید مطابق با سنوات گذش��ته باشد. نماینده 
مردم تهران در مجلس ادامه داد: انتظار جامعه 
رس��انه ای از شهردار تهران به عنوان شخصیتی 
فرهیخته و رسانه ای این است که سنت درست 
س��نوات گذشته جامعه خبرنگاری در رابطه با 
هزین��ه دریافتی از آنها بابت ط��رح ترافیک را 
دنبال کند. عضو کمیس��یون فرهنگی مجلس 
معتقد است درآمد حاصل از افزایش این مقدار 
نرخ طرح ترافیک برای خبرنگاران مبلغ چندانی 
نمی شود اما نارضایتی جامعه خبری می تواند 
مجموع دس��تاوردهای ش��هرداری را زیرسوال 
ببرد. گفتنی اس��ت، در چهل ودومین جلس��ه 
علنی ش��ورای ش��هر تهران در بررسی لایحه 
تعیین نرخ عوارض ت��ردد در محدوده مرکزی 
ش��هر تهران ۳ درصد از سهمیه ها همراه با ۵0 
درصد تخفیف به خبرنگاران اختصاص یافته که 
این موضوع مورد انتقاد جامعه رس��انه ای واقع 

شده است.

رئیس پلیس پایتخت خبر داد
کاهش »دوردور« در تهران

از  پایتخ��ت  رئیس پلی��س 
نظارت پلیس ب��ر »دوردور« 
کردن در خیابان های تهران و 
برخورد با این اقدام خبر داد. 
سردار حسین رحیمی درباره 
برخورد پلیس با دوردور کردن در خیابان های 
تهران به ایسنا اظهار داش��ت: مأموران پلیس 
تهران در این مدت بخش اعظمی از دوردورها 
را جمع کردند و در حال حاضر بش��دت اقدام 
ب��ه دوردور در تهران کاهش پیدا کرده اس��ت. 
وی با بیان اینکه دوردور در معابر تهران خیلی 
کم شده است، گفت: با توجه به عملیات پلیس 
در برخ��ورد ب��ا دوردورکردن، بخش��ی هم به 
محورهای دیگر منتقل شده است که ما حتی 
ب��ه آن محورها هم رفته ایم و ب��ا این اقدامات 
برخورد خواهد ش��د. رئیس پلیس پایتخت با 
بیان اینکه نظارت پلیس بر این معابر و خودروها 
وجود دارد، گفت: یک��ی از طرح های جدی ما 
برخورد با دوردور کردن و همچنین مزاحمان 
نوامیس است و ما با این افراد برخورد می کنیم.

نبض جامعه

احم�د طالقان�ی: رد کلی��ات بودجه 
پیشنهادی دولت از سوی  نمایندگان 
مجلس اگر چه قابل پیش بینی بود اما 
پرسش   های زیادی برای افکارعمومی 
ایجاد کرد. دولتی که با شعار حمایت از 
اقشار آسیب پذیر جامعه          ، رونق اشتغال 
و مب��ارزه با بی��کاری          ، فقر و تبعیض 
برنده کارزار انتخابات شد با پیشنهاد 
بودج��ه انقباض��ی احتمال داش��ت 
بیشترین فشار را به همین گروه  های 
آسیب پذیر وارد کند. پیشنهاد حذف 
۵ ده��ک از دریافت یاران��ه، افزایش 
قیمت حامل  های س��وخت         ، افزایش 
مالیات مس��تقیم و غیرمس��تقیم و 
مواردی از این نمونه در کنار مشخص 
افزایش  راهکارهای حمایتی          ،  نبودن 
ناچیز حقوق سنواتی کارکنان و نبود 
مقابله جدی با دریافتی  های نجومی 
برخی مدیران بر حج��م انتقادات از 
بودجه پیشنهادی افزود و نمایندگان 

مل��ت را بر آن داش��ت در لبیک ب��ه افکار عمومی 
کلیات بودجه پیشنهادی دولت را رد کنند، هر چند 
کلیات این بودجه با برخی اصلاحات س��رانجام به 
تایید نهایی کمیسیون تلفیق رسید اما به باور برخی 
کارشناسان این بودجه ابهاماتی را بین افکار عمومی 
جامعه ایجاد کرده است. آموزش وپرورش به عنوان 
یکی از وزارتخانه   هایی که در اختصاص ردیف  های 
بودجه وضعی��ت مطلوبی نداش��ته و کارکنان آن 
همواره با تبعیض  های ناروا و مش��کلات معیشتی 
دس��ت و پنجه نرم کرده  اند از جمله سازمان   هایی 
بود که چش��م امید زیادی به ترمیم بودجه دوخته 
ب��ود اما انگار در بودجه پیش��نهادی اقدام چندانی 
ب��رای کاهش فاصله ها و دریافت بودجه قابل قبول 
برای این وزارتخانه پیش بینی نش��د.  برای بررسی 
این موضوع و برخی مش��کلات آموزش وپرورش با 
حمیدرضا حاجی بابایی، وزیر اسبق آموزش وپرورش 
و رئی��س کنونی فراکس��یون فرهنگی��ان و عضو 
کمیسیون تلفیق مجلس گپ وگفتی انجام داده     ایم 

که هم اینک پیش روی شماست.
***

  آقای حاجی بابایی! بودجه س�ال 97 در حالی در 
مجلس بررسی می شود که به نظرمی رسد انتظارات 
اقش�ار گوناگون بوی�ژه کارگران، معلم�ان و طیف 
آسیب پذیر جامعه کمتر مورد توجه واقع شده، به 
نظر شما به عنوان عضو کمیسیون تلفیق بودجه چه 
دلایلی نمایندگان را بر آن داش�ت در ابتدا کلیات 

بودجه پیشنهادی دولت را رد کنند؟
بازخوردهایی که از مردم داش��تیم و احس��اس 
شد که فش��ار مضاعف بر اقشار آسیب پذیر جامعه 
وارد می ش��ود، همچنین محتوای لایحه دولت که 
برخلاف برنامه ششم توس��عه بود، از جمله دلایل 
اصلی نمایندگان برای رد بودجه پیشنهادی دولت 
در مرحله اول بود. بودجه پیشنهادی ضدفقرا و اقشار 

آسیب پذیر جامعه است! شکاف طبقاتی را افزایش 
می دهد و به جای کمک به اقشار ضعیف و برخورد 
با نجومی بگیران          ، اولویتش را بر حذف یارانه ها قرار 
داده ب��دون اینکه درآمده��ای دولت از هدفمندی 

یارانه ها و سهم تولید از آن مشخص باشد.
  این روزها آموزش وپرورش با مشکلات متعددی 
دس�ت به گریبان است          ، تأخیر طولانی در پرداخت 
حق         التدریس ه�ا         ، تأخیر در پ�اداش پایان خدمت 
فرهنگیان، اجرای ناقص رتبه بندی، پیشنهاد حذف 
تعهد دبیری، تبعیض فاحش در نظام پرداخت ها و 
حقوق اندک فرهنگیان در مقایسه با سایر کارکنان 
دول�ت! آیا مجل�س برنامه مش�خصی ب�رای رفع 
مشکلات موجود و افزایش بودجه آموزش وپرورش 

دارد؟
اس��ت.  ریش��ه ای  آموزش وپ��رورش  مش��کل 
سال هاست این وزارتخانه با تنگناهای مالی دست 

ب��ه گریبان اس��ت          . همه دولت ه��ا هم تلاش 
کرده  اند اما کافی نبوده و این مرتبط می شود 
به نگاهی ک��ه آموزش وپ��رورش را نهادی 
مصرف��ی و هزینه بر می دان��د          ، در حالی که 
آموزش وپرورش پایه و اساس کشور است، 

چرا که تربیت نیروی انسانی را بر 
عهده دارد. متاس��فانه طی 

این س��ال ها به معیشت 
ای��ن قش��ر زحمتکش 
و  ش��ده  بی توجه��ی 

ناروایی  تبعیض  های 
فرهنگی��ان  بی��ن 
کارکنان  س��ایر  و 
دول��ت در بح��ث 

و  مزای��ا  حق��وق          ، 
امکانات رفاهی به وجود آمده که 
تلاش خواهیم کرد فاصله ها را 

کاهش دهیم. در جلسه ای که با اعضای فراکسیون 
فرهنگیان داشتیم اعلام شد آموزش وپرورش 7 هزار 
و 700 میلیارد کسری بودجه دارد، مقرر شد بودجه 
این وزارتخانه بر اساس ضرایب ۱۱0 درصد در نظر 
گرفته شود، همچنین طبق قانون همه افرادی که 
زیر ۵ میلیون توم��ان در ماه حقوق می گیرند بین 
۱0 تا ۱۸ درصد افزایش حقوق خواهند داش��ت و 
 ب��ا توجه به اینک��ه در آموزش وپرورش حقوق بگیر 
 ۵ میلیونی نداریم و متوس��ط دریافتی معلمان زیر 
2 میلی��ون تومان اس��ت          ، پیش بین��ی می کنیم تا 

حدودی فاصله دریافتی ها کم شود. 
  اما به نظر می رس�د مواردی از جمله حذف تعهد 
دبیری، مقاومت در اختصاص ردیف اس�تخدامی          ، 
بی توجی به دانشگاه فرهنگیان          ، تأخیر طولانی در 
پرداخت مطالبات حق التدریسی ها و بازنشسته ها 
ناش�ی از کس�ری  های قاب�ل توجه دولت اس�ت، 
چرا دولت برای جبران کس�ری ها س�راغ 
ضعیف     تری�ن و در عین ح�ال مهم ترین 

سازمان ها می رود؟
همین امس��ال آموزش وپ��رورش با 
کس��ری قابل توجهی مواجه اس��ت که 
نماین��دگان ت��لاش می کنن��د آن 
را کاه��ش دهن��د. برخی 
موارد که اشاره کردید از 
جمله حذف تعهد دبیری 
تخلف آش��کار است و 
مجل��س در این قضیه 
ورود می کن��د. درباره 
تامین نیروی انسانی 
طبق نظر کارشناسان 
و صاحب نظران و مر 
قان��ون ورود ب��ه نظام 
تعلی��م و تربی��ت باید از 

مجرای دانش��گاه فرهنگیان باش��د، 
متاس��فانه در س��ال های گذشته به 
دانش��گاه فرهنگیان بی توجهی شده 
و با نگاه غیرکارشناسی برای کاهش 
هزینه ها ب��ه خرید خدمت و مواردی 
خارج از چارچوب دانشگاه فرهنگیان 
متوسل شدند که به کیفیت و عدالت 
آموزشی آسیب  های جدی وارد آورد.

  آق�ای حاجی بابای�ی! درباره تحول 
بنیادی�ن در آموزش وپ�رورش زی�اد 
صحبت می ش�ود حال آنکه خروجی 
قاب�ل توجه�ی در این باره به چش�م 
نمی خورد         ، به نظر شما چرا این قانون 
باعث تح�رک و افزایش کارآیی نظام 

تعلیم و تربیت نشده است؟ 
قان��ون ۵ س��اله  م��اده ۶۳  در 
ششم راهکارها برای تحول بنیادین 
مش��خص اس��ت و دولت هم ملزم 
به رعایت قانون اس��ت. برای تحول 
بنیادی��ن بای��د قانون م��لاک عمل 
قرار بگی��رد، در این م��اده قانون��ی دولت مکلف 
ش��ده به منظور ایجاد انگیزه و شایسته س��الاری 
رتبه   بن��دی معلم��ان را اجرای��ی کن��د          ، جایگاه 
نظام آموزش وپ��رورش را ارتقا دهد          ، برای رش��د 
کیفیت نظام آموزش��ی س��ازمان امور استخدامی 
ردیف استخدام دانش��جو معلمانی که از دانشگاه 
فرهنگیان و دانشگاه شهید رجایی فارغ          التحصیل 
می ش��وند را اختص��اص دهد         ، نظ��ام پرداخت ها 
در آموزش وپ��رورش ترمی��م و تبعی��ض بی��ن 
حقوق بگیران دولت رفع شود؛ این تکالیف قانونی 
دولت اس��ت. تحول بنیادین نیاز به ابزار دارد که 
قانون آنها را مش��خص ک��رده، با کاغذ بازی و رفع 
تکلیف و یکس��ری کلی بافی تحول بنیادین اتفاق 

نمی افتد. 
  یک�ی از س�رفصل های تح�ول بنیادی�ن ترمیم 
نظام پرداخت ها و ایج�اد انگیزه بین فرهنگیان با 
راهکارهای�ی همچون رتبه   بندی تخصصی اس�ت، 
آی�ا مجلس در این باره ملاحظاتی دارد تا در بودجه 

دیده شود؟
باید به اتفاق دوس��تان و نماین��دگان دولت 
بنشینیم و در راستای منافع مردم و صلاح کشور 
بودج��ه ای عملیاتی که همه جوانب را در بگیرد، 
تهیه کنیم. تلاش می کنیم مش��کلات کنونی و 
برخ��ی تبعیض ه��ا را کاهش دهی��م          . در همین 
دول��ت برخ��ی مدیرانی بودند که پ��اداش پایان 
خدمت ش��ان میلی��اردی بوده ح��ال آنکه دولت 
در پرداخ��ت پ��اداش پایان خدم��ت و مطالبات 
فرهنگیان با تاخیر طولانی مواجه اس��ت          ؛ تلاش 
می کنیم این موارد و مشکلات کاهش پیدا کند. 
در ضمن پاداش پایان خدمت همان ۳0 س��ال و 
براساس ۳0 روز حقوق است و کارمندان عزیزی 
که به س��ن بازنشس��تگی می رس��ند در این باره 

دغدغه ای نداشته باشند.

وزیر اسبق آموزش وپرورش در گفت وگو با »وطن امروز« عنوان کرد

پایان خدمت »میلیاردی« برخی مدیران دولت!
حمیدرضا حاجی بابایی: بیشترین فشارها بر دوش اقشار آسیب پذیر بود

آوای شهر
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فراموش شدن مستأجران زلزله زده!عوامل کسری بودجه آموزش وپرورش
گ�روه اجتماع�ی: مش��اور وزیر 
آموزش وپرورش گفت: متأسفانه 
آموزش وپرورش در اولویت نیست. منصور مجاوری 
در برنامه تلویزیونی پرسشگر اظهار داشت: کسری 
بودجه چند عامل دارد. علت نخست این است که 
شاید برآورد و پیشنهاد اولیه اشتباه باشد یا سازمان 
برنامه نتواند برآورد ما را تأمین کند. دوم قوانینی 
است که در طول س��ال مالی در مجلس و بدون 
پیش بینی بودجه مصوب می شود که از جمله آنها 
می توان به استخدام و به کارگیری نیرو و طرح های 
مشوق اشاره کرد؛ به  هر حال ملزم به اجرای قانون 
هستیم و وقتی این طرح ها تصویب می شوند باید 
آنها را اجرا کنیم. مش��اور وزی��ر آموزش وپرورش 
ادام��ه داد: به عنوان  مثال اکنون بحث اس��تخدام 
حق التدریس��ی ها که س��ال ها در بدترین شرایط 
خدمت کرده اند، مطرح است که به علت کمبود 

مناب��ع نمی توانیم آنها را اس��تخدام کنیم. عامل 
سوم تحقق نیافتن برخی تبصره های قانونی است 
نظیر تبصره  24 بودجه سال ۹4 که یک ریال آن 
محقق نشد. سال گذشته نیز تبصره ای در بودجه 
۹۶، برای تأمین ۳000 میلیارد تومان بابت پاداش 
پای��ان خدمت تصویب ش��د که با هزار س��ختی 
و مکاف��ات 2۵00 میلی��ارد توم��ان آن را دادند. 
مجاوری عامل چهارم کس��ری بودجه را باورهای 
غلط درباره آموزش وپرورش دانست و عنوان کرد: 
برخلاف برخی اظهارات، 400 شاخص در توزیع 
بودجه داریم و بر اس��اس ان��واع پارامترها ضریب 
محرومیت و برخورداری برای استان ها تعیین  شده 
اس��ت. وی افزود: هنوز جای��گاه آموزش وپرورش 
به عنوان اصلی ترین دستگاه شناخته  نشده و باور 
برنامه ریزان بر اساس تفکر صحیح آموزشی نیست 

و آموزش وپرورش را دستگاه هزینه ای می دانند.

گ�روه اجتماع�ی: نایب رئی��س 
کمیس��یون اص��ل ۹0 مجلس 
ش��ورای اس��لامی گف��ت: ایرادی که نس��بت به 
برنامه ریزی مدی��ران برای واگ��ذاری کانکس به 
زلزله زده ها وجود دارد، بی توجهی آنها به مستاجران 
است. فرهاد تجری، نایب رئیس کمیسیون اصل ۹0 
مجلس به باشگاه خبرنگاران گفت: به رغم اینکه 
تاکنون م��ردم، دولت و برخی مدیران تلاش های 
فراوانی را برای ارائه خدمات به زلزله زدگان استان 
کرمانشاه انجام داده اند اما مردم آن مناطق هنوز با 
مشکلات بسیاری مواجه هستند. وی خاطرنشان 
کرد: تعداد زیادی از زلزله زدگان در اسکان موقت 
قرار گرفته اند و این موضوع جای تش��کر دارد اما 
باید برای سایر آس��یب دیدگان و موضوع اسکان 
موقت آنها نیز فکری کرد و نباید آنها را فراموش 
کرد. نایب رئیس کمیسیون اصل ۹0 مجلس افزود: 

برآوردهای اولیه که برای اسکان اولیه انجام شده 
به این شرح است که مردم زلزله زده را به ۶ گروه 
تقسیم بندی کرده اند و بر این اساس، کانکس برای 
اس��کان موقت به آنها واگذار ش��ده است. تجری 
گفت: ساختمان های صددرصد تخریبی، تخریبی 
نوع یک و 2، ساختمان های تعمیری نوع یک، 2 
و ۳ و در نهایت س��اختمان های سالم از مواردی 
است که در تقس��یم بندی مدیران برای واگذاری 
کانکس به زلزله زدگان مدنظر بوده است. وی ایراد 
بزرگ این تقسیم بندی را در نظر نگرفتن شرایط 
مس��تاجران دانست و ادامه داد: تعمیر ساختمان 
استیجاری در توان و اراده مستاجران نیست و در 
حال حاضر به این افراد کانکسی واگذار نشده است 
و برای صاحب خانه هم امکان س��اخت و تعمیر 
مسکن  در مدت کوتاه وجود ندارد که مستاجران 

بتوانند دوباره در این منازل ساکن شوند.

بهارستاننیمکت

کوتاه و گویا


